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Да разгаряме СТАЛИНСКОТО съревнование 

в производството, ТКЗС и ЗЕМЕДЕЛСКИТЕ СТОПАНСТВА!

ДА ИЗПЪЛНИМ СРОЧНО есенната сеитба! 

ДА ОСИГУРИМ ПРОЧИСТВАНЕТО 

и ОБЕЗЗАРАЗЯВАНЕТО НА СЕМЕНАТА!
Орган на Окръжния комитет на ОФ и Градския народен съвет

в. „Народен подем“ - окръжен вестник
От настоящия брой в. „На

роден Подем" става орган на 
Окръжния ОФ комитет. Той 
си поставя задача да отразя
ва политическия, стопански и 
културен живот в Шуменски 
окръг. Но за да изпълни добре 
задачата си в. „Н. Подем" 
умолява читателите, работ
ниците, селяните, народните 
интелигенти, кооператори, 
членовете и ръководителите 
на ТКЗС, политическите и 
обществени дейци, да сътруд
ничат на вестника, снабдявай
ки редакцията с изобилен и 
правдцв материал, изнасяйки 
фактите точно, бичувайки 
слабостите, показвайки образ
ци в строителството на на
шата социалистическа родина.

Материалът трябва да бъ
де конкретен, а статиите да 
не заемат повече от една ко
лона. При добро сътрудничес
тво на нашите кореспонденти 
и рапортьори, нпе щ&. имаме

Ходът на есенната сеитба в Шуменски окръг
добър вестник. Това условие> 
обаче, няма да се осигури са
мо. Работата по описването 
на вестника трябва да се оси
гури от нашите политически 
и масови организации на Оте
чествения фронт. Само така 
ние ще можем пълнокръвно и 
цялостно да отразяваме жи
вота и строителството.

С не по-малка сериозност 
стои и въпросът за разпро
странението на вестника. Тази 
задача трябва да бъде разреше
на от околийските комитети 
на Отечествения фронт, които 
трябва веднага да пристъпят 
към записване на абонати» 
Всички организации, читалища, 
нар. съвети и членовете"!  ̂
единните ОФ организации, 
трябва да станат абонати 
на в. „Народен подем“.

Да живее и крепне в. „НА
РОДЕН ПОДЕМ“!

до 6 октомври 1949 год. включително

ДА ЛИКВИДИРАМЕ
с изоставането в сеитбата в

От сведенията в различни 
околии на Шуменски окръг се 
вижда, че има значително изо
ставане на сеитбата. Почиства- 
ването и обеззаразяването не 
навсякъде се върши с нужните 
темпове. Не е въведена дено
нощната работа на триорите, 
лотрите и семечистачните ма
шини, а в някои села на Шу
менска околия (като Новосел), 
Поповска и Новопазарска все 
още продължава спорът да се 
обеззаразяват ли семената по 
полумокрия начин или не. Съ
ществува и самоуспокоение, че 
хората всяка година са засявали 
и тази година каквото и да 
стане ще засеят, като се заб
равя че срочната и навременна 
сеитба ни предпазва от лоши
те атмосферни влияния, които 
биха могли да компрометират 
въобще сеитбата-да се изправим 
пред зимата, без да сме засели. 
Има и такива куриозни случао, 
като с. Садина, Поповски, 
където земеделските стопани 
са изпреварили общинските 
органи и докато сеитбата вър
ви към своя край, селсъветът 
още не е разбил сеитбения 
план. Такава мудност в рабо
тата на селсъвета може да слу
жи за образец на лошо изпъл
нение на сеитбения план, на 
изоставяне работата сама да се 
върши, без да я организираме 
и ръководим, на даване пре
димство на стихията пред ор
ганизацията. Значителното изо
ставане на Търговищка околия, 
където посевният план е из
пълнен за житото едва 5%, 
задължава политическите пар
тии — БКП, БНЗС и Отече
ствения фронт де хвърлят сили 
за разяснение задачите, произ
хождащи от сеитбения план 
и по примера на поповските 
другари, които само в Паламар- 
ци са устроили. 28 махленски 
съвещания, да изправят линия
та, да преодолеят изоставянето. 
Същото се отнася и за остана
лите околии — Новопазарска, 
Шуменска, Омортагска и Прес
лавска, където макар и сеитба
та да е изпълнена 12—14% за 
житото, те далеч изостават зад 
изискванията на сеисбения план.

Шуменски окръг
Поповска околия е значи

телно напреднала в сравнение 
с другите околии. Там житото 
е засято на 30%, а почистване
то и обеззаразяването на семе
ната е 60%, но и там селата 
Паламарци Светлей, Баба Тон
ка, Миладиновци и др. изоста
ват далеч зад плана и са още 
в началото на сеитбата и ако 
не вземат сериозни м ‘рки за 
изправяне на работата, опа
сността да не изпълнят плана 
е реална.

В с. Дралфа, селсъветът, по
литическите и масови органи
зации, тия на Отечествения 
фронт са устроили махленски 
съвещания, увлекли са земе
делските стопани в съревнова
ние, обявили са три награди и 
имат значителни успехи в из
пълнението на посевния сеит- 
бен план. Тяхната работа може 
да се оцени като добра и мо
же да служи в много отноше
ния за образец на изостава
щите.

Налага се заедно с беритба
та на царевицата, ваденето и 
и извозването на цвеклото да 
не се изпущат сеитбата и 
почистването и обеззаразя
ването на семената, а там 
където това е възможно, да се 
отложи сеченето на участъци, 
преглеждане на добитъка и др. 
работи, които търпят отлагане.

Не бива, обаче, да се изпу
щат задачите около изпълне
нието на наряда за зърнени 
храни—фасула, слънчогледа и 
др.. Не бива да се забравя за
щитата на репицата, която 
на много места, като Осиково 
(Поповско), Царевброд (Шу
менско) и някои села в Ново- 

I пазарско, е унищожена от ре
пичната оса, поради немарли
вото отнасяне на селсъветите 
и местните агрономически ор
гани. Не трябва по никакъв 
начин да се допуща изпълне- 
нението на централната задача 
— сеитбата, да избута остана
лите и по този начин да се 
открие опастността за нанасяне 
на непоправими щети на наше
то народно стопанство, както 
приблизително се е получило 
с репицата.

В околиите, влизащи в Шу 
менски окръг до б. X. т. г. 
включително са прочистени и 
обеззаразени: в. Шуменска око 
лия — 58% от семената за по
сев; Омортагска — 75%; По
повска — 60%; Новопазарска 
— 42%; Преславска — 50%! 
Търговищка — 34%.

Прочистването и обеззара
зяването на посевния матери
ал в околиите на Шуменски 
окръг изостава. Обща слабост 
за всички околии е, че не се 
използува пълният капацитет 
на семечистачните машини, 
триори и лотри.

В някои села на Шуменска 
Новопазарска и Поповска око
лии сеитбеният план не е раз
бит по стопани.

Сеитбата е започнала почти 
във всички села на околиите 
На първо място по сеитбата е 
Поповска околия, която е зася
ла: 30.5% пшеница, 25% ече
мик, и 30% ръж. Изпълнени
ето на сеитбения план за ос
таналите околии е следното: 
Шуменска околия—засята пше
ница—14%; ръж—18% и ече
мик—19%. Омортагска околия 
—пшеница—12%, ръж—90% 
и ечемик—50%. В тази околия 
ТКЗС са изпълнили 50% от 
сеитбения план а две държав 
и стопанства са приключили 

напълно есенната сеитба. Прес
лавска околия е изпълнила 
плана общо 17.5%, Търговищ
ка — 5% и Новопазарска — 
' /о

Сеитбата общо за окръга 
върви слабо.

Слаба е и отчетността по хо
да на сеитбата. Селсъсветите 
не дават навреме нужните 
сведения в околийските цен
трове.

Във всички околии е откри
та репична оса В Шуменска 
околия тя е унищожила 150

дек. репица, в Новопазарска — 
150 дек. Унищожена репица 
има и в Поповска и Търговищ
ка околии. Препаратите за 
борба срещу репичната оса са 
изпратени по всички общини, 
но отговорните другари по ме
ста не следят ежедневно за 
нейната поява.

За нехайното отношение 
към подготовката и провежда
нето на сеитбата и борбата 

' срещу репичната оса, са нака
зани с глоба председатели и 
пълномощници на селсъвети.

. За ликвидиране на слабости- 
I те и срочното завършване на 
сеитбата Окръжният комитет 
на БКП взе следните решения: 

Членовете на Окръжния ко
митет са разпределени да ръ
ководят и отговарят за сеитба
та в отделни околии. Обико
лиха се много села и се про

ведоха съвещания в околийски
те центрове с отговорниците 
по сеитбата. В изостаналите 
села се изпращат за отговор
ници добре подтотвени друга
ри. Прави се проверка дали 
всички отговорници са по мес
тата сиДОтговорниците по сеит
бата проверяват и несправили 
те се с възложените им зада
чи се подменят.

Полагат се усилия да се въ
веде във всички семечистачни 
пунктове денонощно почиства
не и обеззаразяване на семе
ната, като се използува пъл
ният капацитет на семечистач
ните машини, триори и лотри. 
Поставен е въпросът за обра
зуване на младежки бригади в 
онези семечистачни пунктове, в 
които до сега не са образува- 
вани.

Всички образувани тройки

КОНФЕРЕНЦИЯ
НА ЗЕМЕДЕЛСКИТЕ ДРУЖБИ от ШУМЕНСКИ ОКРЪГ

М-РЪТ НА ЗЕМ. др. Г. ТРАЙКОВ В ШУМЕН
На 8 октомври т. г. в Шумен 1 

се състоя окръжна конферен- [ 
ция на земеделските дружби от 
Шуменски окръг. Присъству- 

јдаха: околийските ръководства, 
контролните комисии, народ
ните представители, членовете 
на управителния съвет на БЗНС 
и върховните съюзни съвет- і 
ници от околиите на Шуменски 
окръг.

Конференцията бе открита от 
главния секретар на БЗНС др. 
м-р ГЕОРГИ ТРАЙКОВ, който' 
говори за значението на кон-' 
ференцията и очерта задачите 
на окръжното ръководство.

М-р ГЕОРГИ ТРАЙКОВ из
тъкна, че за членове на окръж
ното ръководство трябва да 
бъдат избрани предани на де

лото на Отечествения фронт и 
БЗНС сдружени земеделци.

След станалите разисквания, 
за окръжно ръководство бяха 
единодушно избрани:

Председател—Ник. Джанков 
Подпредс,—-Марин Турлаков. 
Секретар—Станчо Станчев.
Членове: Любомир Въчев, 

Иван Димов, Станчо Велев, Ха- 
ризан Иванов.

В състава на разширеното 
окръжно ръководство влизат и 
председателите и секретарите 
на околийските ръководства от 
Шуменски окръг.

Конференцията изпрати поз
дравителни телеграми до пред
седателя на Министерския съ
вет др. Васил Коларов и На
ционалния съвет на ОФ.

по околии са заставени да 
обикалят редовно селата и про
контролират работата по под
готовката и хода на сеитбата.

Да се заставят всички земе
делски стопани да обеззаразя
ват толкова посевен материал 
колкото съответствува на за
планираните декари. Да се раз
бие по стопани есенния план, 
там където още не е сторено 
това. Да се организира 
редовна сеитба и се премине 
към ударни седмици по сеит
бата.

Да се осигури редовна и 
точна отчетност по нея.

За несериозно и нехайно от
ношение към сеитбата и бор
бата с репичната оса да се 
търси лична отговорност от 
съответните отговорници.

Из окръга
ШУМЕН

По случай 70 -- годишнина
та на великия Сталин на 4. 
т. м. в салона на ОРПС, проф- 
организацията при Шивашката 
кооперация проведе търже
ствено събрание.

Като реален израз на неиз
меримата си обич към гениал
ния вожд на трудещите се от 
целия свят, всички кооператори 
единодушно решиха да отпоч- 
нат съревнование в негова 
чест.

Състави се договор, който 
бе подписан от представители
те на 22 производстводствени 
бригади и 1—на администраци
ята на кооперацията.

Бе обявено съревнование и 
на Русенската шивашка коопе
рация, на която се изпрати 
приетият на събранието проек- 
то договор.

В тези съревнования коопе
раторите ще отпочнат реши
телна борба за повишение про

; НОВИНИ и СЪОБЩЕНИЯ I
БЮРО ,

на Окол. градски комитет на 
Б. К. П.

На 8 т. м. Околийско-град
ският пленум на БКП излъчи 
бюро, в следния състав:

I секретар—ИЛИЯ ИГНАТОВ.
II секретар—СТОЯН МЕСАР

СКИ.
Ill секретар—РАХО АВРА

МОВ.
ЖЕЧКО ЯНКОВ.
ГАНЧО-СТОЯНОВ.

. НИКОЛА ДИМИТРОВ.
ПЕТЪР СПАСОВ.

БЮРО
на Окол. градски комитет 

на ОФ
На 3 октомври т. г. в сало

на на Популярната банка — 
Шумен се състоя разшире

Да се борим за точното и 
навременно изпълнение на 
всички задачи, не изоставайки 
в никоя от тях — ето дългът 
на нашите Отечествофронтов- 
ски, партийии и администра
тивни ръководители.

Да превъзмогнем изостава
нето — ето какво се налага в 
момента.

но пленарно заседание на 
Околийския и Градски ОФ 
комитети, на което бе из
брано бюро на Околийско- 
градския комитет в състав:

Председател —Марин Ста
нев Турлаков

Секретар — Иван Жеков 
Жеков

Зав. орг. отдел — Дончо 
Василев Георгиев

Зав. полит. просвета—Не
да Пенчева Делийска

Зав. нар. труд, инициати
ви — Марко Митев Марков

Зав. тр. бригади — Бого
мил Борисов Малчев

Членове:
Суоян Кръстев Месарски 
Иван Димов Жечев 
Николина Михайлова Тер
зийска

На същото заседание бе 
избрана и околийска изби
рателна комисия в състав:

Председател: — Атанас 
Василев Касчиев

Зам. председател—Ки
рил Константинов Михайлов

Секретар:—Любомир Кос
тов Симеонов

Членове:
Феодор Матеев Андреев 
Жечо Колев Панайотов 
Данчо Стоянов Чамурлий- 
ски
Ганчо Иванов Семерджиев 
Хачик Кеворков Кованов 
Иван Желязков Недялков

Подгласници:
Али Матъшев х. Алиев 
Димитър Геров Манов 
Димитър Сандов Христо- 

; ков

Нов пом.--министър 
на железопътните, автомобил
ните, водните и въздушни 

съобщения

Досегашният подпредседател 
на Комисията за държавен кон
трол, нашият съгражданин др. 
Данчо Кънев Димитров, е наз
начен за пом. министър на же- 
лезопътнете, аатъмобилните, 
водните и въздушните съоб
щения.

изводителността на труда за 
подобрение качеството, за из
граждане здрава трудова дис
циплина и за засилване кул
турно-просветната работа.

Събранието бе разпуснато 
при небивал ентусиазъм, който 
ще раздуха пламъка на сърев
нованието — стоманен лост за 
изграждане основите на соци
ализма.

На 2 октомври профоргани- 
зацията на служителите от Ко
муналното стопанство и благо
устройството гр. Шумен орга
низира бригада в помощ на 
ТКЗС в с. Салманово. Бригади
рите, на брой 21, обраха царе
вицата и почистиха стъблата 
на 30 декари от един блок.

Извършената работа възлиза 
на 4,200 лв.

— К. С
с П. ВОЛОВ, б октомври.
Трудещите се селяни отс. П. 

Волов приемат съревнованието, 
обявено им от с. Мътница и 
от своя страна обявяват съре
внование на с. с. Струйно, Ц. 
Брод и Длъжко по следните 
точки:

1. До 10 октомври да се 
приключи с почистването и 
обеззаразяването на семената 
за посев.

2. До 20 октомври да завър
ши есенната сеитба.

(Следва на 2-ра стр.)



.НАРОДЕН ПОДЕМ"

Младежка колона
Съюзната учебна година 

в£градската организация на ДСНМ

ИЗ ОКРЪГА

Все още, пет години след 
установяванетоj на народната 
власт у нас, българската мла
деж е със сравнително низко 
идейно-политическо ниво несъв
местимо с големия икономиче
ски подем, в цялата страна.

В Димитровския С Н М се 
въвежда съюзна учебна година, 
която има за цел да подготви 
нашите младежи за активно 
участие в строителството на 
социализма. В рамките на тази 
съюзно-учебна година ще се 
провеждат всички форми на 
младежката политическа про
света: младежки политически 
кръжоци, читателски групи, 
курсове, семинари, лекционна 
пропаганда и др. Кръжоците 
ще работят по програми, изра
ботени от ЦК на ДСНМ, а чи
тателските групи по предвари
телно изготвен план.

В градската организация на 
ДСНМ ще се създадат 33 мла
дежки политически кръжоци. 
Във всички фабрики и пред
приятия ще се създадат и се 
създават младежки читателски 
групи, ' които представляват 
най-масовата форма за разпро
странение на политически зна
ния сред нашата младеж, осо
бено сред работническата.

Създават се младежки агит- 
групи, целящи заангажирането 
на колкото се може повече 
младежи' за реализирване зада
чите, стоящи пред нашия Съюз.

Гр. к-т на ДСНМ организира 
два семинара за ръководители 
на кръжоците. При първия 
бяха направени грешки и про
пуски.
Местните комитети не можаха, 
да осигурят за него кръжок 
ръководители, което показва 
несериозноста, с която все още 
гледат на съюзно-учебната го
дина.

Да проведем първите заседания 
на кръжоците и читателските групи 

през настоящата седмица
Всички д-ва на ДСНМ из 

нашата околия вече привърши
ха тържествените събрания по 
отпочване съюзната учебна го
дина. На тези събрания под
робно беше разяснен въпро
сът за формите на полити
ческата просвета, които ние ще 
използуваме през настоящата 
съюзна учебна година: кръжо
ците и читателските групи. 
Всички местни комитети са 
предложили на събранията ви
довете кръжоци, които ще се 
създадат в тяхното дружество, 
броя на читателските групи и 
пр. Определени са също така 
и ръководители.

Като най-важна задача из 
областта на политическата 
просвета, която има да разре

МЛАДЕЖИ и ДЕВОЙКИ,
бързо и качествено да засеем!

Пред всички земеделски сто
пани и кооператори стои сроч
ната задача: бързо да се из
върши есенната сеитба. По све
дение на метеорологическата 
служба хубавото време за се
итба ще се запази само през 
първата половина на октомври. 
Ние сме длъжни да засеем до 
20 октомври, за да осигурим 
хляба за догодина — това днес 
е бойният лозунг на нашето 
село.

В тия дни цялата селска 
младеж, начело с актива на 
нашия Съюз и комитетите на 
ДСНМ, трябва да се чувствува 
мобилизирана. В много села от 
нашата околия младежки удар
ни групи са поели обеззаразя
ването на семената, обслуж
вайки денонощно семечистачни
те пунктове. Такива младежки 
групи трябва да има във вся
ко село.

ГР. к-т не прояви своето ко
лективно ръководство по оси
гуряване на семинаристите

Читателските групи в друже
ствата при печатница „Г. Ди
митров и Шивашката коопе
рация работят по, имат 
тетратка, в която 
вписват разгледаните статии, 
книги, и въпроси, възникнали 
по тях, а читателските групи 
в д-во „Авг. Попов“ и почти 
всички останали дружества ни
що не са направили в това 
отношение.

В почти никое дружество 
агитгрупите не са започнали 
да работят. Местните комитети 
все още не използуват тази 
прекрасна форма за разяснява
не на нашите членове, задачи
те, произтичащи от съюзно- 
учебната годиина и стоящи 
пред нас за разрешение.

През седмица настоящата 
з а п’о чват сериозни 
и редовни занимания 
кръжоците по устава на ДСНМ 
и конституцията на Н. Р. Б в 
дружествата в: ф-ка „23 декем
ври“, Електрификацията, Пан. 
Волова част; кръжоците по 
изучаване биографията на др. 
Г. Димитров в: Пан Волова 
част, печ. „Г. Димитро “, Ши
вашка кооперация, Гарата, Тю
тюневия монопол, Химическа 
ф-ка „П. Волов“ и Сладкарска 
кооперация. Започва занимани
ята си и кръжокът по изуча
ване биографията на др. Ста
лин .в Шивашката кооперация

Целият актив на градската 
организация, всички членове 
на ДСНМ да положим макси
мум усилия за превъзпитанието 
на нашата младеж в духа на 
социализма и пролетарския 
интернационализъм!

Г. К. на ДСНМ—Шумен.

шат нашите дружества по мес
та през тази седмица, е неза
бавно да започнат работа кръ
жоците и читателските групи. 
Не бива да се губи нито ден, 
нито час. Местните комитети 
трябва да използуват раздвиж
ването сред нашите членове във 
връзка с тържествените събра, 
ния, за да проведат първите 
си заседания изградените кръ
жоци.

В умението да кръстосаме 
задачите на политическата прос
вета с всички останали, се 
крие възможността да се спра
вим успешно и навреме с тази 
главна задача.

ОК на ДСНМ.

! Всички младежи и девойки 
по селата не трябва да се ус
покояват, докато не засеят зе
мите си с чисто зърно при 
добре разорана почва. Тази за
дача добре да се разясни от 
нашите млади агитатори. Мест
ният комитет на ДСНМ е длъ
жен ежедневно да знае кои 
стопани от тяхното село забавят 
сеитбата и ако тия стопани 
имат в семейството си членове 
на нашия Съюз, да им се въз
ложи като бойна, неотложна 
задача бързо да засеят.

Напред, млади другари, да 
изпълним с чест нашата и на 
целия народ най-важна зада
ча — да засеем до 20 октомври!

ОК на ДСНМ — Шумен.

ЧЕТЕТЕ
в. „НАР. ПОДЕМ“!

Градоустройствен план 
на гр. Шумен

Едно от най-крупните меро
приятия на Градския народен 
съвет през настоящата година 
бе изработването на общ идеен 
градоустройствен план на гра
да ни.

На 7 т. м. от предвидената в 
чл. 14 по закона за благоус
тройството комисия, заедно с 
общинския съвет и участието 
на представители на Министер
ствата, кварталните О. Ф. орга
низации, множество граждани, 
инженери, архитекти и техни
ци, бе разгледан, обсъден и 
окончателно приет градо
устройственият план на града.

Като пълномощник на Град
ския народен съяет, чиято за
дача бе да обоснове, изясни и 
защити онези изменения и до
пълнения, които по мнението 
на съвета и единната научно- 
техническа организация трябва
ше да бъдат направени в пред
ложения проект, бе поканен 
видният наш градоустроител — 
професор арх. Л. Тонев.

След откриване на заседани
ето от председателя на Град- 
съвета др. Г. Стоянов, ръково
дителят на проектанската орга
низация „Прогрес“—професор 
арх. Бибев направи кратко из
ложение, какво е представля
вал гр. Шумен в миналото и 
сега, и какво преобразование 
става с новия градоустройствен 
план.

Последователно бе дадена 
думата: на пълномощника на

Последни сведения за есенната сеитба
в Шум. околия до 9 т. м. включително

Прочистени и обеззаразени семена—5291 тона — 79%
ЗАСЕТИ ДЕКАРИ С: пшеница — 87561—28%. 

ръж — 13779-60% 
ечимик — 22941—38’2%

ДЪЛБОКА ЕСЕННА ОРАН — 28592 дкр. — 13% 
Следните общини изостават с прочистването и обезза

разяването на семената за посев:'
Риш — 42% Хитрино—55%
Новосел — 46% Кюлевча—-55%
Черноглавци — 50% Градище—54%
Кап. Петко — 53%

Привършили прочистването и обеззаразяването на по-
севния материал:

Венец - 100% Каменяк — 100%
Ясенково — 100% Царевброд — 100%

Прочистили и обеззаразили над 80% следните общини:

Трем - 82% Дивдядово—90%
Върбак - 90% Браничево—80%
Злокучен - 93% Изгрев —80%
Дибич - 97%

ОБМЯНА НА ОПИТ
в чест на Сталинското съревнование

На 8 т. м. с влака от Варна 
пристигнаха в Шумен от Вар
ненската държавна тютюнева 
фабрика 60 души тютюнора
ботници. Те бяха тържествено , 
посрещнати на гарата от 
другарите--колеги от Шуменска- j 
та тютюнева фабрика, които 
бяха на гарата начело със сво
ето знаме и хор. Тютюнора
ботниците от Варна пристигат 
по своя инициатива за обмяна 
на опит между работниците

НОВИНИ и СЪОБЩЕНИЯ
Продължение от стр. 0

План
на окръжния комитет на ОФ 
за Сталинското съревнование

По случай 70 години от рож
дения ден на учителя и вожда 
на нашия народ и на цялото 
прогресивно човечество ИОСИФ 
ВИСАРИОНОВИЧ СТАЛИН, 
Окръжният комитет на ОФ 
призовава всички околийски ко
митети на ОФ от Шуменски 
окръг да се включат активно 
в Новогодишното С т а л инско 

Градсъвета професор Л. Тонев, 
който аргументирано изложи 
исканията на Градския съвет 
на членовете от комисията 
арх. Станев, арх. Николов, инж. 
Йончев, представители на раз
ните министерства. По плана 
се изказаха общински съветни
ци и граждани.

Общият градоустройствен 
план на гр. Шумен разрешава 
проблемите: за външната и въ
трешна главна и второстепен
на комуникации; индустриални
те зони, спортен терен, свобод
ни площи за паркове, градини 
и залесителни пояси, строител
ните зони и начина на тяхно
то застрояване, градския гла
вен културен център и район
ните микроцентрове, местата 
на болница, поликлиника, ро
дилни и детски домове и ба
ни, местата за обществени 
строежи, ж. п. район и военен 
терен, както и всички по-важ
ни благоустройствени меропри
ятия, които са нужни за пла
новото изграждане на едно на
селено място.

Новият общ градоустройс
твен план ще позволи на гр. 
Шумен да израстне като соци
алистически град, в който тру
дещите се ще намерят всички 
удобства, които съвременната 
техника им поднася.

Г. Н. С.

от двете ф-ки в чест на го
лямото Сталинско съревнова
ние, към което Шуменските 
тютюноработници приз о в а х а 
всички тютюноработници от 
цялата страна.

9 октомври Шуменската 
ф-ка работи извънредно стана 
обмяната на опит между рабо
тниците Следобед гостите от 
Варна посетиха местността „Кьо- 
шковте“ край Шумен.

Ив Ангелов.

съревнование по следните за
дачи:

1. За 100% проведена есенна 
сеитба и най-голям процент 
дълбока оран се печелят 25 
точки.

2. За добра подготовка и 
бляскава изборна победа с най- 
голям процент пласували за 
ОФ—35 точки.

3. За най-добри постижения 
в изпълнение на юнските ре
шения на ЦК на БКП—20 т.

4. За най-добра организаци
онна и просветна дейност— 
10 точки.

Резолюция 
приета на общоселски митинг 
в с. Салманово по случай 

2 октомври

Днес 2 X. 1949 година, об- 
щоселският митинг, свикан по 
случай Международния ден на 
мира, след като изслуша с го
лямо внимание речта на народ
ния представител Вичо Атана
сов, в която ясно бе подчертана 
желязната воля на народите за 
борба срещу всички домогва- 
ния на империалистите-подпал- 
вачи на нова война — реши:

1. Заставаме на фронта на 
милионите хора в целия свят, 
жадуващи мирно творчество, 
прогрес и светло бъдеще.

2. Решително ще следваме 
казанията на героичната БКП 

и на нашето Народно ОФ пра
вителство за сгъстяване ре
диците на фронта на мира, под 
водачеството на СССР, начело 
с най-великия миротворец — 
Йосиф Висарионович Сталин!

За събранието: 
председ. Б. Павлев.

с. Р. Димитриево
Трудовият отряд на Димитров 

ската септемврийска дружина 
нри Народното основно учи
лище в с. Р. Димитриево об
работва през учебната 1948- 
49 год. и през лятото 12 де
кари стопанство. Отчитаме 
следните резултати: от 2 дек. 
— 5000 кгр. цвекло; от Г5 дек. 
1000 кгр. картофи; |от 3 дек.

I 332 кгр. слънчоглед; от Г5 
дек. 250 кгр. боб; от 2 дек. 
—30 крини царевица; от плода на 

1 овощната градина — сварен 
I мармелад 120 кгр.

Остава да се приберат 1 дек. 
рицин и 0 5 дек. захарна тръ- 

1 стика.
Ударници на отряда са сеп

темврийчетата: Колю Недялков, 
с 26 трудодни, Цанко Мичев, 
Добри Денев, Пенка и Жечка 
Климентови, Димитричка Ко
лева и Пенчо Желев.

ТКЗС в с. Р. Димитриево и 
тази година подкрепи материа
лно учителите, като на всеки 
учител продаде на ниска цена 
по 15 кгр. бял боб, по 20 кгр. 
картофи, пипер и други проду
кти.

С това ТКЗС показа, че оце
нявайки приноса на народните 
учители в изграждането на 
социализма, с готовност ги под
помага.

За лишен път да видят вра
говете на ТКЗС, че само то и 
в най-трудните години може 
да осигури по-доброто съще
ствувание на трудещите се.

Учителите изказват благодар
ност и обещават да дадат 
всичките си сили в предстоя
щата изборна борба за осигу
ряване новата още по-голяма 
победа на народната власт»

5. За най-добри постижения 
в трудовите инициативи—5 т.

6. За навременна и пълна 
отчетност—5 точки.

Съревнованието започва от 
1. X. и ще продължни до 25. XII 
т. г.

Да се извършва периодическа 
проверка на изпълнението на 
плана и отчитане в края на 
всеки месец, а окончателното 
отчитане ще стане от 25 до 
30 декември.

Окръжният комитет ще на
гради околията първенец, а 
околийските комитети ще на
градят първенците от района 
на околията.

Да живее великият СТАЛИН!
Да изпълним с чест поети ге 

задъжения пред др. СТАЛИН!л 

Тодор Мазаров в Шумен
На 11 т. м. в салона на те

атър „Г. Димитров“ изнесе 
концерт нашият известен певец 
Тодор Мазаров,

Попово
Попово, септември. На 18 

IX т. г. в керамичната ф-ка, 
с. Светлей—Поповско, по ини
циатива на ОСС и на ДСНМ 
се образуваха 4 производствени 
бригади. , „Стоян Палаузов“, 
„Груди Атанасов“, „Ангел Ка- 
ижиков,, и „Стефан Богданов“. 
В бригадите са включени общо 
74 работници и работнички. На 
тържествено събрание брига
дите сключиха договори за съ
ревнование, по случай 70-годи
шнината на великия Сталин. 
Само ден след подписването 
им І бригада повиши производ
ството с 10% а ІѴ-с около 10%. 
Тухларите по тезгяхи — про
изводители на ръчни тухли — 
са увеличили производството с 
5000 броя на ден. С всеки из
минат ден съревнованието се 
разгаря все повече и производ
ството значително се увеличава, 
качествето се подобрява и 
шкартото намалява. Повишава 
се и идейно-политическата про
света в бригадите. Изградени 
са читателски групи, провеж 
дат се редовно просветни съ
брания, записват се младежи 
за комплекса ГТО.

Керамичните работници с 
високи трудови успехи ще че- 
ствуват 70—годишнината на 
вожда и учителя на цялото 
прогресивно човечество др. 
Сталин.

К. Гаговски.
Попово, 2 октомври.
По случай Международния 

ден на мира днес, преди обед, 
в града ни се състоя търже
ствено събрание, организирано 
от Околийския комитет за за
щита на мира и Градския ко
митет на ОФ.

Другарят Михаил Фридманов 
от националната лекторска 
група произнесе прочувствено 
и добре аргументирано слово, 
предавано и по градската усил
вателна служба.

Служителите спонтанно с 
бурни ^аплодисменти израз- 
ха своята готовност да водят, 
начело със СССР и великия 
Сталин, непримирима борба 
срещу всички домогвания на 
империалистите — подпалвачи 
на нова война, и техните аген
ти. В този дух бе гласувана 
резолюция. Бяха ^изпратени 
телеграми до генералиссимус 
Сталин, до Международния ко
митет за защита на мира и 
националния комитет за £защи- 
та на мира.

П. Тодоров

ПРОДАВА СЕ 
къща с 4 декара дворно място 
и 20 декара ниви на наслед
ниците на Йордан Велчев от 

с. Д-р Стамболски, находящи 
се в същото село.

Справка: Руси Йорданов — 
ТКЗС с. Д-р Стамболски.

Състояли се пленуми
на БКП, БЗНС и ОФ във връз
ка с подготовката на канди

датурите за предстоящите 
избори

Във връзка с предстоящите 
избори за 27 обикновено На
родно събрание и окръжни 
съвети се състояха на 7, 8, 9 
т. м. околийски и окръжен 
пленуми на политическите пар
тии и Отечествения фронт.

На заседанието си на 9 т. м. 
Окръжният ОФ комитет, съв
местно с представителите на 
околийските комитети на БКП, 
БЗНС, БЖНС, ОРПС и ДСНМ 
окончателно установи проекто- 
листите за народни предста
вители и окръжни съветници. 
Проекто-листите ще бъдат 
представени на публично об
съждане на отечественофрон
товски събрания в Шуме ски 
окръг.
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Turk okunia evi „Yeni devir“in faaliyeti
Kasabamizda mevcut olan 

„Dobri Voynikof“ kraethane- 
sinin bir subesi olarak, bun- 
dan bir buguk sene evvel yiik- 
sek bir gaye ile meydana ge- 
tirilen „Yeni Devir“ halk kra- 
ethanesi, bu giine gelince go- 
riimlii Qahskanhklar gosterdigi 
gibi §umnu tiirk gengliginin 
kiiltiir yolunda kalkinmasi І9ІП 
her zorluklara katlanarak faa- 
liyet gostermektedir.

Ilk evvela §umnu halkinin 
gayretlerile „Dobri Voynikof“ 
ve Sofya merkez kraethaneler 
birliginin yapmi§ oldugu yar- 
dimlarla eski kraethane binasi 
tamir edilerek 120 aza ile i§e 
ba§landi ve kasabamizdaki 
cemiyetlerin merkezi oldu. Qok 
ge^meden cemiyetine
ve „Cemiyeti Hayriye“ye son 
verilerek bu cemiyetlerin oniin- 
de duran vazifeleri „Yeni De
vir“ iizerine alarak, gerek І9- 
timai, gerek kiiltiire ait top- 
lantilara merkez oldu.

Tiirkiyenin bu giinku durumu
„Кбу iktisadiyatinda, sana- 

yide, in§aatta^.muarifte, saglik 
i§lerinde yiikselme devresi 391- 
lacak“ diye bundan iki yil 
once Tiirkiye amerikan yardi- 
mini kabul ittigi zeman Yalgin 
i§te boyle gahinlik taslayordu. 
О hayalinde bu kuru yardim- 
la dolarlarin Tiirkiyeyi nimet- 
lere gark idecegini ve her tara- 
fin Qi^eklenecegini goriiyordu.

Lakin bu gegen iki sene, 
Tiirkiye idare adamlanni aci 
bir hayret i^inde birakti. Bol- 
luk ve bereket yerine bir ba- 
halilik ve sefalet £dktii. Sana- 
yi’in ^igek a^masi yerine bir- 
denbire bir durgunluk geldi. 
Bu harb esnasinda Tiirkiye 
„bitaraf“ iken hitlercilerle yap- 
mi§ oldugu ticarette kazanmi§ 
olduklari da onlara yardim it- 
medi. Bir sene zarfinda Ttir- 
kiyedeki ihtiyat altunin yiizde 
kirkini Amerika yuttu. „Tan“ 
gazatasi §6yle yaziyor: „Tiir
kiye harpta zarar gormedigi 
halde, hayat sefalet iginde Qal- 
kamyor. Baska memleketler 
ise harb sonu yaralarmi sarup 
tedavi idiyorlar.“

Tiirkiyede iktisad i§leri 91k- 
maza girdi. Biiyiik askeriyye 
masraflari ki bu sene 469 mil- 
yon liraya Qikmakta ve 1941 
yilindaki biitiin blithe tutarim 
a§maktadir — amerikan yar- 
dimi ve Manual pilani ile ge- 
ni§ emek^i tabakalarmi yok-

Bugiin kraethane kiitiipha- 
nesinde thrive ve bulgarca 
kitaplar olup halkimizin istifa- 
desi i^in okumaga verilmekte- 
dir.Kraethanenin yanmda gen«;- 
lerimizden miirekkep kiiltiir ve 
spor gruplan olup her sahada 
9ali§maktadirlar. Son zeman- 
larda hor ve musiki gruplari- 
nin daha diizgiin adimlarla 
ilerlemesi І9ІП heyet idare bir 
nota kursu agti, bu kursa hu- 
susi ogretmen tutularak (60) 
gen$, Qocuk ve kiz, iki aydan 
beri derslere devam etmekte- 
dirler. Bu gen^lerden 35-i galgi 
aletleri ile devam ediyorlar. 
Agitka grupu koylere giderek 
medeniyet gotiirmektedir.

Iste uzun senelerdenberi her 
sahada geri kalmi§ olan tiirk 
halki bu giin V. C. idaresi al- 
tinda halk cumhuriyetinin ana- 
yasadaki musavattan, serbest 
olarak istifade etmektedirler 
ve bu yolda V. C. hiikiimeti 
halkimizin her sahada yiiksel- 

sulluk i^ine siiriiklemektedir.
Amerikanlar Tiirkiyenin sa- 

nayi gelismesi i^iin hie bir ilgi 
gostermediler. Bunu on'.ar ken- 
dileri de saklamiyorlar. Bu du
rum Mar§al planma tabi iilke- 
lerin hepsinde aynidir. Iki sene 
i^inde Tiirkiyede halkin ihtiya- 
cini karsilayacak mal £ikaran 
tek bir miiessese kurulmami§- 
tir. Dolarlar yalmz iisler, ugak 
meydanlari, istratejik yollar ve 
limanlar yapmaga hasrediliyor.

Tiirkiyede hakiki efendiler 
amerikanlardir. Onlar orada 
kendi oz memleketlerinden da
ha serbest ticaret yapiyorlar. 
Amerikalilar tiirk pazarlarmi 
boguyorlar. Yerli muesseselere 
i§hanelerinin kapulanni kapa- 
maktan ve „daha elveri§li giin- 
ler beklemekten“ ba§ka yapa- 
cak bir §ey kalmayor.

jzmirdeki kagit fabrikasinm 
akibeti boyle oldu. Tiirkiyede 
diger sanayi’in durumu da hep 
boyledir, akibeti boyle olacak- 
tir. Tiirkiye git gide amerikan 
mallarma bir Amerika somiir- 
ge pazan oluyor ve Amerikaya 
ham mevad kaynagma donii- 
yor.

Mar§al plani Tiirkiye iktisa- 
diyatina „yardim“ miihriinii 
urali beri memlekette pahalilik 
alabildigine ilerileyor. Agir ver- 
giler halki eziyor, giindelikler 
zaten az. Kalan bir ka9 gu- 
ru§la tiirk i§9isi sefalet i9inde 

mesi icin kolayliklar goster- 
mekte ve hatta te§vik etmek- 
tedir.

Biz Bulgaristan tiirkleri, an- 
cak V. C. idaresinde, serbest- 
lige ve musavi haklara kavu- 
§arak bugiin halkimizin her 
sahada kalkinmasi фп $ah§- 
maktayiz ve galisacagiz. Biz 
Bulgaristan ttirkleri, bizlere bu 
musavati bah§eden V. C. hii- 
kiimetinin en saglam koruyu-' 
cusu olacagiz. Memleketimizde,' 
sosyalizme erismek i^in vasita! 
olan be§ senelik iktisat plan-1 
larina var kuvvetimizi vermek-. 
ten hi£ bir zaman gekinmeye- ’’ 
cegizdir.

OSMAN DERVI§

Mukayese cedveli
§umen kazasinda tiirk halkinin hayatini eyile§tirmek 

І91ІП 9 eyliile kadar ve 9 eyliilden sonra alinan tedbirler.

9 eyliile kadar 9 eyliilden sonra

1. Ilk okullar 53 56
2. Ru§tiyeler 1 13
3. Yaz 9ocuk bah^eleri — 13
4. Daimi gocuk bah^eleri — 2
5. Sihhi evleri 1 5
6. Her nevili kooperatifler 8 38
7. EKZQ — 1—58 a’za 1762 dek.
8. Camiler 59 64

agir bir hayat ge^irmektedir. 
Ticaret ve halk iktisadiyati 
bakani Cemal Barias Millet 
meclisindeki soylevinde diger 
Balkan devletlerine nisbetle 
Tiirkiyede hayatin yiizde 30 
—40 daha pahali oldugunu 
i’tiraf etmistir.

Hayati ucuzla$tirma komi- 
siyonu ise yaptigi incelemeler- 
de su sonuca varnu§tir, ki bu 
giinkii §artlar i^inde fiyatlarin 
yiikselmesini durdurmak im- 
kansizdir. Bu yiikselme ve 
artma „Tan“ gazatasimn yaz- 
digina gore 1938 yilina nis
betle °/0 600 nisbetindedir ve 
yine ayni gazataya gore bu 
seneki durum 90k iimitsizdir.

Bu i’tiraflardan da biisbiitiin 
a§ikiir oluyor ki, bu giin Tiir
kiye derin bir ekonomi buh- 
rani i9inde ya§amaktadir. Ve 
bu buhran her giin biiyiime

Обявление
Държавната болница — Шумен, търси 

да закупи добре запазени 31ЕТРОМАКСОВИ 
ЛАМПИ.

Справка — домакина на болницата.

От управлението на болницата

Ц HABERLER:

Oe^en bafta bfiyiik ba
kan degi§iklikleri oldu

BMM kararnamesile, demir 
yollar, avtomobil, su ve hava 
yollari bakani ve bakan mua- 
vini Stefan Ton^ef ve injener 
Vasil Markof postlarmdan ser- 
best birakildi ve onlarin ye
rine, Demir yollari bakani 
Georgi Qankof ve bakan mua- 
vini Dan^o Dimitrof Kinef yol- 
da§lar tesbit edildi.

Maliye bakani Petko Ku
nin de degi§tirildi. Maliye ba- 
kanligim muvakkat bir zeman

Qin delegasyonu
Memleketimize, Qin hokii- 

met delegasyonu, ba§ta Siao- 
Hu-a ile, vefat etmi§ olan on- 
derimiz Georgi Dimitrof yolda- 
§in mezarma $elenk birakmak 
i^iin geldi.

Qin delegasyonu, Qin halki
nin bans? - demokrasi ve sos- 
yalizm cephesinin saglamla§ti- 

rilmasi ve yeni harp kundak- 
gilari — angle - amerikan im- 

devresindedir. „ Cumhu riyуet “ 
gazatasi §oyle yaziyor: „Bir 
bu9uk aydanberi memlekette 
pahalilik о dereceyi bulmu§- 
tir ki bizlerden 9Ogunu imdad, 
yardim diye bagirmak zorun- 
da birakiyor. Gida maddele- 
rinin fiyati simdiye kadar g6- 
riilmedik bir dereceyi buldu. 
Hatta harbin en nazik anla- 
rinda bile bizde bu dereceye 

' erismemi§ti. “ Gazata devamla 
§6yle diyor:

„Bize gore, ida renin her 
§eyden once me§g01 olacagi 
bir mesele varsa о da paha- 
lilik mes’elesidir. Bu pahaliligin 
doguracagi fena sonu91an dii- 
§iinmemek biiyiik hatadir. Eger 
Tiirkiyede grev hakki olsaydi 
— boyle §eyden bizi Allah 
korusun — bizde de vaziyet 
tipki Yunanistanda oldugu gibi 
olurdu.“ (Sonu var)

idare etmek І9ІІ11 Kiril Lazarof 
yolda§ tayin edildi.

Vela Todorova Lukanova 

yolda§ ise Maliye bakani mua- 
vini tesbit edildi.

В M Meclisinin kararnamesi 
9ikmadan evvel Devlet tefti§ 
komisyonu, Demir yollari ba- 
kanligmin tetkik edilmesi І91ІП 
karar aldi. Bu bakanlikta hay- 
lica zayiflikler ve yanli§liklara 
on verilmi§ti.

DIS HABERLER:

Sovyetler Birligi 
Gin halk cumhuriye- 

tini tanidi
Bir ka$ gun ewel Qinde 

ba§ta Qin emek^ilerinin dnderi 
Mao-Tse-Tung olarak, merkez 
Qin hokiimeti kuruldu. Qin Halk 
cumhuriyeti ilan edildikten son- 
ra, SSCB yeni hokiimeti tani
di ve iki memleket arasinda 
el^i degistirilerek miintazam 
diplomatik miinasebetleri tesbit 
edildi. Qin Halk cumhuriyetinin 
Sovyetler birligi tarafindan ta-
ninmasi, Qin halki tarafindan 
seviu^le, heyecanli umumi halk 
niimayi^lerile kar§ilandi. Boy- 

, lelikle Qin emekgi halki, ba§ta 
Ulu Stalin olan Sovyetler bir- 

iligine minnettarligmi gosterdi. 

Roman delegasyonu
Memleketimizde bulunan Ro- 

! man kiiltiir delegasyonu bir 
i 90k obekleri ziyaret etti. Кого 
I ve halk oyunlari heyeti ise bir 
i 90k konsertolar verdi. Iki mil- 
i let arasinda boylelikle medeni 
i baglantilar saglamla§iyor.

perialistlerine kar§i sava§inin 
iradesini soyledi.

Delegasyon onderi general 
Siao-Hu-a, Qin halki ve Qin 
ba§ bakani Mao - Tse - Tung 
adindan bulgar halkini selam- 
ladi.

ИЗГУБЕНА изплащателна 
бележка № 1457/15 .1 1949 г. 
издадена от РКС Шумен за 
предадени Г400 кгр прана 
вълна на Делю Вичев от с. 
Кочово — невалидна.

Съобщение
Във връзка c реорганизацията на ХУДО

ЖЕСТВЕНИЯ КОЛЕКТИВ на ДСНМ, Околий
ският комитет на ДСНМ — Шумен, съоб
щава на всички младежи и девойки, че се 
ПРИЕМНТ НОВИ ЧЛЕНОВЕ за следните от
дели: хор, оркестър, танцова трупа, драма
тичен състав и литературен кръжок.

Записванията стават в културно-просвет
ния отдел на ОК на ДСНМ, всеки ден от 4 
до 6 часа след обед. Краен срок 15. X.

ОК на ДСНМ—Шумен

Български червен кръст, околийски (клон — Шумен

ОБЯВЛЕНИЕ
249

гр. Шумен, 6 октомври 1949 г.
Съгласно окръжното № 7380 от 3 октомври т. г. на 

Върховното управление на Български червен кръст — София, 
ще се приемат курсистки за есенния випуск за медицински 
сестри в Института при Български червен кръст—София.

Условията за приемане на кандидатки за института са 
следните:

1. Да имат завършено средно образование.
2. Да не са по-възраегни от 28 години.
3. Да не са враждебно настроени към ОФ власт.
Ония които желаят да кандидатствуват трябва да пода- 

дат, чрез Околийския клон на Български червен кръст — гр. 
Шумен, до Министерството на Народното здраве, или Ин
ститута, за медицински сестри при Български червен кръст — 
бул. „Тотлебен“ 21 — СОФИЯ, заявление със следните до
кументи:

1. Формуляр (от Министерството на Народното здраве).
2. Свидетелство за завършено срецно образование.
3. Кръщелно свидетелство.
4. Удостоверение за семейно и материално положение.
Срокът за подаване документи е до 15 октомври т. г.

От Окол. клон на Бълг червен кръст
Шумен

-4-

Giiz ekim plamnin vaktinde ger^ek- 

le§tirilmeri, her vatanda§in vatansever

borcudur.



Шпобеи
ПОДЕМ

Редакция ’и администрация
ул. Д. Благоев 3 тел. 176
Годишен абонамент 300 лева

Обявления: 30 лв. кв. см. 
и 20 лева на дума

Шуменският народен театър
откри сезона си с пиесата „Макар Дубрава“

Пиесата „Макар Дубрава“ е 
най-новото драматично произ
ведение на видния и плодовит 
съветски драматург — Корней- 
чук. Като художествена твор
ба, която разработва животреп
тящи. въпроси, свързани със 
социалистическото [строител
ство, тя е навременна и дъл
боко поучителна. Затова, от
кривайки новата театрална го
дина с „Макар Дубрава“, Шу
менският театър едновременно 
демонстрира своята политика 
—да върви в крак с времето и 
да подпомага със силата на 
художественото въздействие 
сложния процес на социалисти
ческото преустройство у нас.

Върху прост, но динамичен 
фон--живота на Донбаските 
миньори—Корнейчук разработ
ва оригинално, смело и богато 
най-обикнатата и неизчерпаема 
тема на съветското изкуство— 
съветския човек, зидар на но
вото социалистическо общество. 
„Макар Дубрава“ е пиеса не 
на външната интрига и драма
тичен конфликт, а на широко 
замислени образи и характери, 
които в своята цялост пред
ставляват богатия и пълнокръ-

в разрешаването на който се 
вплитат всички герои на пиеса 
та. По социален произход Па
вел е работник. Той има зад 
гърба си редица заслуги на 
предан и способен
син на своята класа

вен живот 
на неговия 
да построи 

Напълно 
тази борба

на съветския човек, 
стремеж и борба 

комунизма.
завършен образ в 
е старият миньор

Макар Дубрава Син на ра
ботническата класа, влязъл в 
най-съзнателния й отряд-пар
тията, още преди революцията, 
той е натрупал богат житейски 
опит, отзивчивост, топлота и 
любов към хората на труда. 
Мечтата да доживее комунис
тическото общество го окриля 
и подмладява. Неговият рево
люционен и болшевишки ин
стинкт му подсказва, че най-къ
сият път към това общество 
е героичният стахановски труд 
И със своите 60 години той 
усвоява опита на младите ста- 
хановци, сам влиза в изостава
щата мина, за да организира 
социалистическия процес на 
производство. Образът на Ма
кар Дубрава бе правдиво зас
тъпен от артиста Ал. Евстати- 
ел. Нужно е още старческата 
походка, маниери и отпадна
лост да се компенсират с мла
дежкия жар в погледа, упори
тост и вяра в успеха, присъщи 
на Макар Дубрава.

Срещу непреодолимата меч
та на Макар Дубрава за пред
срочно завършване сградата на 
социализма се изпречва него
вият зет—Павел, ръководител 
на мината и това създава ори
гинален драматичен конфликт

■ И те го издигат до ръководи- 
■ тел на мината. Това обаче го 
• главозамайва, за да се превър

не той в обикновен бюрократ, 
студен и бездушен към работ
ниците, неспособен да органи
зира тяхната готовност за тру 
дови подвизи, да се учи от 
техния опит. „Павел сега нате
жа“ — така сполучливо го ха
рактеризира неговата жена 
Олга. По негова вина мината 
изостава, животът на работни
ците се влошава и той се пре
връща в „глупак“, който не би 
искал да живее при „комунизма“, 
в пречка за неговото осъще
ствяване, в прицел за вражес
ко въздействие. За това изос
тавяне на Павел известен дял 
вина има и неговият другар и 
отличен работник Кондрат (спо 
лучливо верно представен от 
С. Симеонов), който се поми
рява с установените еснафски 
отношения на началник и под
чинен между старите другари 
и приятели от детинство. Не' 
по-малка, дори главна отговор
ност за затъването на Павел 
носи и неговата жена Олга (А. 
Георгиева), за която лекарска
та теза е по-важна от грижите 
към нуждаещия се от помощ
та й другар. Единствен който 
не се примирява с бедата е 
Макар Дубрава. Той се бори 
упорито срещу бюрократа ръ
ководител, но и правилно ор
ганизира и насочва колектив
ната другарска помощ, благо
дарение на което Павел на
време се опомня и изправя 
грешките. В борбата да се по
могне на затъващия, в грешки 
за да се изправи той на 
крака, се създава и укрепва 
новият, комунистически морал 
на съветския човек, който му 
придава завършен и пълен 
облик

Изнасянето на „Макар Дуб
рава“ от Шуменския театър 
показва, че в него съществу
ват и сили и възмож ности 
да претвори в живи художе
ствени образи голямото богат
ство от животрептящи, съвре
менни проблеми на пиесата. 
Но заедно с това, премиерното 
представление показа, че както 
режисурата, така и артистични
ят ансамбъл са още в началото 
на тази задача.

Д Тодоров І

Архив на
В миналото не се обръщаше 

достатъчно внимание на систем
ното издирване и запазване на 
ценните писмени паметници, 
свързани с миналото и живота 
на нашите села и градове. Мно
жество документи, писма и ръ
кописи от възрожденската епо
ха, дори цели обществени ар 
хиви, са разпилени и безвъз
вратно загубени.

. Народната ОФ власт рязко 
' измени това отрицателно отно

шение към архивистиката с ре- 
; дица мерки и законоположения.

Народните съвети развиха трес- 
, кава обновителна и творческа 
I културна дейност, чрез откри

ване на читалища, кина, библи
отеки, музеи, изложби и пр. 
Взеха се сериозни мерки и се 
постави на научни основи и 
архивното дело у нас. Така, 
градският архив при Столичния ' 
нар. съвет се превърна в ис
тински научен институт, а в 
по-големите наши градове се 
създават градски архиви, които 
добре ръководени, бързо до
стигнаха плодотворни резул
тати.

По инициатива на настоятел
ството на читалище „Добри 
Войников“ и със съдействието 
на Шуменските градски и окол. 
нар. съвети, при читалище 
„Добри Войников“ се основа 
„АРХИВ ЗА ГР. ШУМЕН“. За
дачата на последния е да из- , 
дири, събере, научно подреди 
и запази всички писмени па- ■ 

I метници (печатни, ръкописни, 
картография, снимки и пр.), ко- ' 

1 ито изобщо имат връзка с жи- 
1 вота и миналото на нашия град < 
и особено тези, които отра
зяват революционното движе
ние и културния възход на

гр,' Шумен
града във възрожденската епо
ха, борбите за свобода и соци
ална демокрация през време на 
антифашисткото движение и 
участието му в осъществяване 
на новото социалист ическо 
строителство.

Голямо е значението на този 
архив за културното развитие 
на нашия град. Чрез него не 
само ще се съберат и съхра
нят за науката и по-младите 
поколения ценните писмени па
метници и архивни материали, 
но последните и сега още ще 
станат разсадник на знания и 
достояние на гражданите, на 
които този архив принадлежи.

Шуменски граждани, подкре
пете тази високо културна и 
навременна инициатива, за да 
може в най-близко бъдеще ар
хивът да стане гордост за гра
да ни и съкровищница на не
говите вековни исторически и 
културни ценности!

Прегледайте и проверете ва
шите книжа и библиотеки и 
предайте в градския архив 
всички документи, писма, бе
лежки, снимки и пр., останали 
от вашите бащи, деди и близ
ки, проявили се в работа за 
културния и стопански възход 
на нашия град, или загинали в ■ 
революционни борби. Истори
ческите паметници на миналото,

Физкултура и спорт
Растеж с дни

След международната гимна
стическа среща Чехословашко- 
България, в чехословашкото 
илюстровано спортно списание 
„Рух“, на първа страница бе 
поместена снимка на нашата 
млада гимнастичка Цветанка 
Димова, по време на състеза
нието в София.

Как ученичката-седмокласнич- 
ка от Шумен успя да достигне 
първата страница на „Рух“?

Това стана с дълга, упорита 
работа. . .

Впрочем, биографията на 17 
годишната национална състеза
телка по гимнастика по само
то си естество съвсем няма вид 
на някакво особено „житие-би
тие“. Обаче, ако се броят не 
изживените години, а достигна
тите успехи и ако правилно се 
разбере любовта към избрания 
спорт и амбицията за усъвър- 
шенствуване—всичко това вече * 
става съвсем друго. Спортната ■
биография на Цветанка Димо-

и седмици. . .
но желанието й да се предста
ви достойно не я напуска. За
минаването от родния град, 
пътуването, състезанията, из
воюваното добро представяне 
(Цветанка се класира трета от 
нашия отбор), връщането в 
любимата страна—всичко това, 
преминало като филмова лента 
пред очите на младата девойка, 
извиква гореща амбиция у нея 
за по-упорита и системна рабо
та. Тренировките стават по-уси- 
лени. Ръководителката обиква 
своята възпитаничка, не жали 
ни време, ни труд и както в 
гимнастическия салон, така и в 
училище, работи над Цветанка.

Идва международната гим
настическа среща Русе—Клуж. 
Димова се класира трета от 
нашия отбор. Тогава за пръв 
път получава медал. Забележи
телен е бил този ден. „Цяла 
нощ не спах“—признава сама
та тя и днес с вълнение. Ско-

-----................„ ^.гм-.w- ро Цветанка излиза за втори 
ва е един непрекъснат растеж ! път от Родината — за състеза-
с всеки изминат ден, с всяка 
измината седмица...

Цветанка е-ученичка във вто
ри клас. В гимнастическия са
лон се водят занимания с об
щата чета. Ръководителката, 
виждайки как малката Цветан-

близко или далечно, не трябва ка играе на халките, казва ка
да остават в частните лица, кол- 
кото мили и скъпи да им са 
те. Така те лесно се заличават, 
губят и унищожават. А с вна
сянето им в обществените ар
хиви и музеи, ще изпълните 
един висок граждански дълг и 
ще увековечите паметта на ва
шите близки.

Г. СТ. ДЖУМАЛИЕВ

то че ли повече на себе си от
колкото на децата: „Цветанка 
Димова има талант и ако се 
работи върху нея ще стане го
ляма гимнастичка“. Минава вре
ме. Малка и незабелязана, 
Цветанка се промъква между

нията в Белград. Тук тя се 
класира първа от нашите със
тезателки и заема второ място 
в общото класиране.

През лятото, заедно с шумен
ците ЈЗорис Добрев и Дими
тър Йорданов, състезатели от 
националния гимнастически от
бор, тя посещава Прага през 
време на 11-ия Всесоколски 
събор.

На републиканските състеза
ния по гимнастика за 1948 г. 
Цветанка Димова и гимнасти-

В ШУМЕН ЩЕ БЪДЕ ОТКРИТ МУЗЕЙ
на унгарския революционер Лайош Кошут

На 9 т. м. пристигна в граНа 9 т. м. пристигна в гра-1 седателя на Шуменския град- 
да ни делегация от Българс- ски народен съвет др. Ганчо
унгарския комиіет в София в
състав: водач на делегацията 
др. Ненко Чендов — председа
тел на контролната комисия на 
Българо-унгарския комитет при 
Националния съвет на О. Ф, 
историкът проф. Александър 
Бурмов, художникът Борис Ан
гелушев, писателят Орл.ин Васи
лев, Асен Василев,—представи
тел на КНИК отцел Музеи и 
др. Вакарелски—етнограф.

Делегацията дойде с цел да 
се занимае с преустройването 
в музей на къщата в града ни, 
в която е живял . легендарният 
унгарски революционер Лайош 
Кошут, като емигрант през 1849

Стоянов и водача на делегаци
ята на Българо-унгарския ко
митет др. Ненко Чендов. Коми 
сията разгледа веднага истори
ческата къща и констатира, че 
тя е запазена 90%

След това комисията състави 
изпълнителен комитет под 
председателството на Г анчо 
Стоянов, който комитет ще се 
занимае с реставрирането на 
къщата и преобръщането й в 
музей в срок до 12 ноември

„по-големите“ и играе 
един, ту на друг уред.

Като ученичка, вече 
върти клас, тя се увлича

ту на

в чет- 
в му-

ците на 
но д-во 
челиха 
град.

народното физкултур- 
„П. Волов—ДНВ“ спе-
първенството за своя

Писма от колхоза „Сталин*
(Писмо 2, продължение от 52 брой)

През 1932 година трудовите 
селяни навлязоха масово в кол
хоза, колективизацията на аула 
беше завършена и кулачество- 
то там, както и по цялата съ_ 
ветска страна, беше ликвидира 
но като класа.

От 1932 г. започна бързият 
растеж и развитие на общес
твеното стопанство на колхоза. 
Държавата даде на колхоза за 
вечно и безплатно ползуване 
прекрасни пасбища, алпийски 
ливади и удобни посевни пло
щи в равнината. Ние придобих-

Реколтата се събира с ком
байни.

Колхозът е първият сред 
планинските колективи в Да
гестан, който започна да про
вежда кръстосване на овците с
груба вълна с тънкорунни 
овци. Най-големите богаташи
на аула, да не говорим за тру
довите селски стопанства, не 
са сънували такова стригане

ме около 7,000 декари 
земи, върху които сеем 
ница, царевица, трева за 
раж, зеленчук и градински

нови
пше-

фу-

на вълна, такива млади поко
ления, каквито постигна на
шият колхоз. Средното получа
ване на вълна от една овца с 
грубо влакно (други породи 
освен местната нямаше) бе в 
най-големите кулашки стопан
ства не повече от 1.5 кгр. въл-кул

тури Земята се обработва на _____
износни условия с тракторите 80—85 агнета от 

държавната Чивюртска МТС.1 Миналата 1948

на низко качество

година и която 
изложба на
унгарския народ 
демокрация. Ще 
Демократичната

ще бъде като 
борбите на 

за свобода и 
бъде показана 
революция от

т. г., за да бъде открита на 
ноември т. г. когато ще се 
вършат точно 100 години 
Унгарската демократична 
волюция.

Музеят ще носи името

21 
на-
от 

ре-

на

1848 година—борбите на селя
чеството срещу унгарската 
феодална експлоатация, съпро-
тивителното движение 
фашизма, победата на
ския народ и 
социализма.

Състави се 
турни деятели

възхода

комисия 
начело

срещу 
унгар- 

му към

от кул- 
с пред-

бореца за народна свобода и 
демокрация ЛАЙОШ КОШУТ 
Той ще бъде спойка между 
двата братски народи, борещи 
се за траен мир начело с Ве
ликия Съветски съюз срещу 
подпалвачите на нови войни — 
англо-американските империа- 
листи.

Вчера след обед делегацията 
отпътува за софия.

ИВ. АНГЕЛОВ.

зиката. Все по това време по
сещава и четата на ръководи
телката П. Георгиева. Отначало 
нежното девойче, посрещнато 
с известно недоверие, играе 
само в общата чета. По-късно 
я отвеждат за пръв път при 
уредите. Това „законно встъп
ване в длъжност“ оставя неза
бравим спомен. От сега ната
тък заниманията се водят с 
рядка любов и старание. Увле
чението си по музиката Цве
танка задоволява пак в гимна
стическия салон като свири на 
дружественото пиано: преди и 
след заниманията си тя не про- 
пуща случай да седне пред не
го.

Постепенно Цветанка достига 
и надминава по-големите. През 
пролетта на 1947 г. бива из
пратена на подготвителен курс, 
слсд който—едва 15 годишна— 
взема участие в републикански
те състезания, класира се сед- 
ма и влиза в националния от
бор. През лятото на същата 
година тя участвува в едноме
сечния курс в Лом, заедно с 
другите национални състезател
ки, в подготовка за Балканиа-
дата. В проведените на края 
курса състезания Цветанка 
класира трета.

В навечерието на първото

на 
се

си
излизане от Родината, както и 
по време самите състезания в 
Любляна, Цветанка Димова 
чувствува известно стеснение,

В международната 
Чехословашко, тази 
Цветанка Димова се

среща с 
година, 

класира
първа на земни упражнения, 
греда и халки. В срещата с ру
мънските гимнастички в гр. 
Варна тя излиза индивидуален 
първенец. Това е първото й 
индивидуално първенство. Пър
ва в общото класиране излезе 
Цветанка и в гимнастическата 
среща с Полша, проведена 
през септември т. г. в София.

Цветанка Димова е завърши
ла курс за инструктори по 
гимнастика и такъв за спортни 
съдии по същата дисциплина. 
При своите занимания тя най- 
внимателно оказва помощ на 
по-младите си другарки.

В училище е много добра 
ученичка. Членка е на друже
ствения комитет на ДСНМ и 
отговорничка по физическа 
култура.

Предстои провеждането на 
републиканските състезания по 
гимнастика за 1949 г.

Цветанка Димова редовно 
се тренира.

С присъщата й скромност и 
I амбиция за работа, дълбоко 
: признателна за грижите на 
народната власт към физичес
ката култура и специално към
гимнастиката, 17-годишната
шампионка непрекъснато усъ- 
вършенствува своята подготов
ка за честта на младото ни 
отечественофронтовско физкул
турно движение. БОРИС ПАВЛОВ

колхоз настрига средно 2.5 
кгр. от кръстосаната овца и 
3’6 кгр. от такава с грубо вла
кно и получи средно 120 агне
та от 100 майки

Всички постижения на про
гресивната съветска наука нами
рат широко приложение в кол
хозното производство. От 1937 
год. насам в нашия колхоз ра
ботят систематически кандида
тът по селско-стопанските нау
ки Саид Хюсеинов и научният 
сътрудник на Дагестанската 
научно-изследователска база 
при Академията на науките на 
СССР Олга Полебезева. Тяхна-

към планинските условия на 
Дагестан —-издържливи, непре
тенциозни и в същото време
трябва да дават голямо

ферма имаме 130 чистокръвни 
расови кобили. В действие са 
две млекарски работилници, ко-

ни богатства на колхоза-източ-

чество вълна и 
чества мляко.

високи
коли-
коли-

Тая задача се

та работа има огромно 
ние не само за нашия і 
но и за целия Дагестан.

Поставена е задача

значе- 
колхоз,

да се
отгледа нова порода дагестан- 
ска черна тънкорунна овца и
нова планинска порода едър

и средно рогат добитък. Новите породи 
сто г—х---- 1------ -

диииіьк. повите породи
майки.1 овци и едър рогат добитък 
іятіттлат ■ _____год. нашият : трябва да бъдат приспособени

разрешава успешно. Нашите 
овци сега вече дават 3—4—5 
кгр. вълна. В нашите ферми 
ряма вече местните планински 
кравички, които даваха по литър 
мляко на ден. Всички 680 крави 
сачиста швейцарска порода и 
метиси. В осем овцевъдни ферми 
се наброяват 30,000 глави овци, 
от които само 2,500 са местна 
порода. Широко разпростране
ние получи и изкуственото осе
меняване. Ние прилагаме по- 
ефикасното електрическо стри- 
жене, отколкото ръчното. Елек
трическото стрижене облекча
ва труда на колхозниците и 
позволява да се настриже до
пълнително от всяка овца по 
200-300 гр. вълна. В конната

жен завод и завод 
веждане на вълнени 
наметала..

От нивите, които 
революцията даваха

за произ- 
кавказки

до преди 
по 30—40

ника на нашето 
ние — сме ние, 
Нашият път не 
жестока борба с 
ние извоювахме 
стие, Извоювахме

благосъстоя- 
колхозниците. 
беше лек. В 
класовия враг 
нашето ща- 
го, защото

кгр. зърно, сега получаваме по 
170 кгр. зърно от декар.

Животновъдството и земеде
лието дават високи доходи на 
колхоза и на колхозниците. 
Около 10 милиона се оценява 
основният фонд на колхоза, в 
това число и неделимият фонд 
от 4,338,673 рубли. Само за 
производствени нужди—купува
не инвентар, расов добитък, 
ремонт на инвентара и сгради
те, бяха изразходвани миналата 
1948 година 1,063,378 рубли. 
Всяко, дори и най-крупното 
дореволюционно стопанство на 
Дагестан би било дребно в 
сравнение с нашия колхоз.

Господари на тия обществе-

вярвахме в Болшевишката пар
тия, всякога и във всичко й 
вярвахме и се убедихме, че 
колхозът, колхозният строй е 
единственият път за селянина 
към заможен и културен жи
вот.

Нашият колхоз живее и ра
боти според устава на селско
стопанските колективи, приет 
на Втория всесъюзен конгрес 
на колхозниците-ударници през 
1935 год., на който бе разра
ботен с участието и под ръко
водството на др. Сталин. В ус
тава ние намерихме указания 
как да строим живота по ново
му, как да ръководим колекти
вното стопанство.

(Следва)


